
Protokół Nr VIII
z VIII Sesji Rady Gminy Kluki

z dnia   31 maja 2007r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum

Otwarcia obrad VIII Sesji Rady Gminy Kluki dokonał Przewodniczący Rady Gminy, 
Grzegorz  Augustyniak,  który  przewodniczyl  obradom.  Powitał  serdecznie  wszystkich 
radnych  i  zaproszonych  gosci  oraz  oświadczył,  iż  zgodnie  z  listą  obecności  aktualnie 
w posiedzeniu  uczestniczy  15 radnych,  co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 
15 radnych, stanowi quorum  pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Ponadto w sesji uczestniczyli:
Pan Bernard Stein - Wójt Gminy Kluki,
Pani  Elżbieta Bednik - Skarbnik Gminy Kluki,
Pani Anna Fabrowska - Sekretarz Gminy,
Pani Danuta Dera - kierownik GOPS,
Zaproszeni goście:
Sołtysi Gminy Kluki,
Pan B. Lewiński – naczelnik sekcji ruchu drogowego,
Pan Z. Prawda – przedstawiciel Powiatowego Zarządu Dróg.
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad
Przewodniczący  zaproponował  wprowadzenie  po  pkt  8  dodatkowego  punktu 

-”Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  dla  Gminy  Kluki  w  zakresie  trasy  linii 
elektroenergetycznej 400 kV”.
Wójt  -  p.  B.  Stein wyjaśnił,  iż  z  prośbą  o  podjęcie  takiej  uchwały  wystąpił  Zakład 
Wykonawstwa  Sieci  Elektrycznych  Rzeszów  Sp.  z  o.o.  Zakład  ten  proponuje  również 
współfinansowanie opracowania takiego planu. Wójt powiedział, iż jesteśmy zainteresowani 
budową tej linii, ponieważ łączy się to również  z wpływem podatku do budżetu od wartości 
budowli.
Uwag do porządku obrad nie było.
Za przyjęciem porządku obrad głosowali wszyscy radni.
Innych propozycji do porządku obrad nie było.
Za przyjęciem zmiany proponowanej przez Przewodniczącego Rady głosowali wszyscy radni.
Porządek obrad po zmianach:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Omówienie  stanu  technicznego  oraz  poprawy  bezpieczeństwa  na  drogach 

powiatowych przebiegających na terenie Gminy Kluki.
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2007r.
6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  dla  powiatu 

bełchatowskiego.
7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Statutu  dla  Gminnego  Ośrodka  Pomocy 

Społecznej w Klukach.
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej. 
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9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  dla  Gminy  Kluki  w  zakresie  trasy  linii 
elektroenergetycznej 400 kV.

10. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Planu Gospodarki Odpadami dla Gminy Kluki za 
lata 2004-2006

11. Raport z realizacji Programu Ochrony Środowiska Gminy Kluki za lata 2004 – 2006.
12. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
13. Interpelacje i wolne wnioski.
14. Sprawy różne.
15. Zakończenie obrad.

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Przewodniczący  powiedział,  iż  protokół  z  ostatniej  sesji  był  do  wglądu 

w siedzibie Rady Gminy, natomiast w dniu sesji na sali obrad.  Przewodniczący zapytał, czy 
są uwagi do protokołu?
Uwag nie zgłoszono.
Za przyjęciem protokołu głosowali wszyscy radni.

Punkt  4.  -   Omówienie  stanu  technicznego  oraz  poprawy  bezpieczeństwa  na  drogach 
powiatowych przebiegających na terenie Gminy Kluki.

Wójt p. B. Stein  powiedział, iż na poprzednich sesjach wielokrotnie poruszany był 
temat  bezpieczeństwa  oraz  stanu  dróg,  dlatego  na  dzisiejszą  sesję  został  zaproszony 
p.  B.  Lewiński  –  naczelnik  sekcji  ruchu  drogowego  oraz  p.  Z.  Prawda  –  przedstawiciel 
Powiatowego Zarządu Dróg.
P. Prawda przedstawił plan inwestycyjny, który będzie realizowany na terenie Gminy Kluki:
1) Bełchatów – Janów Nowy – 413 m nakładki asfaltowej na odcinku w Nowym Janowie 

(koszt ok. 85 tys.);
2) droga Zelów – Kluki – w miejscowości Strzyżewice – odcinek 408 m. - koszt ok. 70 tys.;
3) droga Lubiec – Parzno – Bełchatów - w Parznie na wysokości szkoły poszerzenie jezdni 

o 1,5 m na długości 250 m oraz montaż barier, aby dzieci nie wybiegały bezpośrednio na 
ulicę – koszt ok. 60 tys. zł.

Poza tym na wszystkich drogach na terenie całego powiatu będą sukcesywnie łatane 
dziury. Prowadzone są starania o pozyskanie środków unijnych na drogę powiatową biegnącą 
od drogi krajowej Nr 8  przez Kurnos, Trząs, aż do Kamienia.
Radny  S.  Gil –  powiedział,  iż  jest  to  ważna  droga  łącząca  gminę  Bełchatów,  Kluki, 
Kleszczów, Szczerców, Rząśnię,  a stan jej nawierzchni jest fatalny, a nawet dziury nie są 
łatane.
Radny J. Dymiński – złożył wniosek, aby dokończyć drogę między Osiną a Magdalenowem, 
ponieważ  jest  to  chyba  jedyna  powiatowa  droga  gruntowa,  a  w  takiej  sytuacji  nie  ma 
możliwości uruchomienia kursu autobusu, a taki jest potrzebny. 
P.  Prawda –  na  terenie  powiatu  jest  siedem  odcinków  dróg  gruntowych.  Na  etapie 
planowania  budżetu  drogi  te  są  wnioskowane  do  realizacji,  niestety  ze  względu  na  brak 
środków nie są realizowane.
Radny J.  Konieczny – gdyby zostało środków to należałoby położyć  warstwę asfaltu na 
drodze od Kluk w kierunku kościoła, tam gdzie był robiony chodnik.
Radny  H  Szafran –  zaproponował,  aby  w  Strzyżewicach,  jak  będzie  robiony  dywanik 
asfaltowy na odcinku koła sali należy wykonać zabezpieczenie rowu.
Wójt B. Stein –  proponowane w Parznie poszerzenie  jezdni  nie  zapewni bezpieczeństwa 
dzieciom uczęszczającym do szkoły. Gmina dofinansuje tę inwestycję, ale pod warunkiem, że 
będzie chodnik. Jeżeli  nie będzie chodnika wycofamy swój wkład.
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Radna D. Stankowska – zgłosiła, aby ująć w planach również budowę chodnika przy drodze 
powiatowej  w Ścichawie w kierunku przystanku autobusowego.
Radny S. Gil – zaproponował, aby łatanie dziur odbywało się częściej, a po zimie nie było 
jeszcze nic robione.
P. Prawda – przetarg ogłoszony był w styczniu.
Przewodniczący Rady – przy drodze powiatowej w Parznie przy kościele – trzeba znaleźć 
rozwiązanie służące odwodnieniu tego odcinka.
Radna I. Lewińska – powiedziała, iż taka sama sytuacja jest w Kaszewicach, na zakręcie 
przy barze. Jest tam bardzo niebezpiecznie szczególnie zimą, gdy rozlana woda zamarza.
P. Prawda –  po zakończeniu wszystkich remontów (w połowie czerwca) zostanie zrobione 
wyrównanie  drogi  w  Kaszewicach.  W  przypadku  Parzna  poprosił  o  sygnał  od 
Przewodniczącego po ulewnych deszczach, aby znaleźć stosowne rozwiązanie. 
Więcej pytań nie było.

Następie głos zabrał  p.Lewiński – naczelnik sekcji ruchu drogowego, powiedział, iż 
stan nawierzchni dróg powiatowych pozostawia wiele do życzenia. Wpływa to bezpośrednio 
na  bezpieczeństwo  na  drogach,  często  zgłaszane  są  uszkodzenia  samochodów.  Z  punktu 
widzenia policji drogi dziurawe są bezpieczniejsze, patrząc na statystyki wypadków i kolizji 
drogowych. Na 80 wypadków odnotowanych w całym powiecie w tym roku, gmina Kluki jest 
na szarym końcu, bo są tylko 4 wypadki,  z czego jeden na drodze gminnej,  2 na drodze 
krajowej i 1 na drodze powiatowej.
P.  Lewiński  zasugerował,  aby  Rada  Gminy  wraz  z  Wójtem  występowali  częściej 
i z większym naciskiem do Starosty, aby zajął bardziej konkretne stanowisko w sprawie dróg 
powiatowych na terenie gminy Kluki. 
P. Lewiński zwrócił się do sołtysów, aby na zebrania wiejskie zaprosić przedstawiciela ruchu 
drogowego, aby poinformował o zasadach jeżdżenia po drogach rowerami, bo jest to zjawisko 
bardzo  niebezpiecznie.  Od  dłuższego  czasu  policja  prowadzi  akcje 
z propagowaniem elementów odblaskowych.
Radny Siewiera Cz.- spytał jak rozwiązać sprawę lewoskrętów do Żaru, Osiny, Podwódki?
P. Lewiński- spawa tych lewoskrętów jest bardo skomplikowana, ponieważ dotyczy to drogi 
krajowej  i  decyzję  w  tej  sprawie  podejmuje  GDDKiA.  Sprawa  ta  wielokrotnie  była 
monitowana.  Problem  rozwiązałaby  decyzja  dotycząca  budowy  drogi  ekspresowej  S8.
Wójt – w ubiegłym roku był zrobiony projekt na przebudowę 8, w którym są uwzględnione 
wszystkie  wnioskowane  lewoskręty,  była  wydana  decyzja  środowiskowa  na  realizację  tej 
przebudowy, ale została ona  zaskarżona przez mieszkańców i jej realizacja na ten moment 
jest wątpliwa. Jeśli zostanie podjęta decyzja o południowym przebiegu S8 mamy wówczas 
obwodnicę Kluk, ale stary odcinek drogi zostaje dla samorządu w takim stanie jaki jest.
Radny Siewiera Cz.  -  zaapelował póki co o wzmożoną kontrolę,  ponieważ kierowcy nie 
przestrzegają znaków drogowych z ograniczeniem prędkości. 
Pytań nie było.

Punkt 5 - Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2007r.
Skarbik  E.  Bednik powiadomiła,  iż  zmiany  były  omówione  na  Komisji  Budżetu 

i  Komisji  Infrastruktury.  Zmiany w planie  dochodów dotyczą  m.in.  wprowadzenia  kwoty 
dochodów z  przeznaczeniem na  zakup żywności  na  dożywianie  dzieci  oraz  przeniesienia 
kwoty 140 tysięcy z PFOŚiGW na budowę kanalizacji. Zmiany w planie wydatków następują 
po uwzględnieniu wniosków pracowników merytorycznych m.in. na sprzątanie przystanków 
oraz w zakresie gospodarki nieruchomościami. Wydatki te nie były przewidziane na etapie 
tworzenia budżetu. 

Budżet po zmianach:
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1)Dochody- 7.823.427,54
2)Wydatki- 8.097.902,54

Pytań nie było.
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni. 

Uchwała Nr 19/VIII/07
Rady Gminy Kluki
z dnia 31 maja 2007r.

w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 
2007r.
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu.     

Punkt  6 -  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  dla  powiatu  
bełchatowskiego.

Przewodniczący Rady G. Augustyniak powiedział, iż sprawy te były omówione na 
poprzedniej sesji i dotyczą udzielenia pomocy finansowej: 

1)  w kwocie 30 tys.- na budowę chodnika w Parznie,
2)  w  kwocie  250  zł.-  na  VII  powiatowa  olimpiadę  sportową  dzieci  i  młodzieży.

Radny J, Dymiński – spytał czy Wójt zobowiązał nauczycieli wychowana fizycznego 
do udziału w tej olimpiadzie?

Wójt – Tak!
Radny J.Dymiński-  poprosił,  aby na  przyszłej  sesji  została  przedstawiona informacja  ile 
osób z naszych szkół wzięło udział w olimpiadzie i czy zajęli jakieś miejsca. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.
Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 20/VIII/07
Rady Gminy Kluki
Z dnia 31 maja 2007r.

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Bełchatowskiego.
Uchwała stanowi załącznik nr4  do protokołu.

Następnie przewodniczący odczytał kolejny projekt uchwały dotyczący dofinansowania VII 
Olimpiady Sportowej Dzieci i Młodzieży.
Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 21/VIII/07
Rady Gminy Kluki
Z dnia 31 maja 2007r.

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Bełchatowskiego.
Uchwała stanowi załącznik nr5 do protokołu.  

Punkt 7 - Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu dla Gminnego Ośrodka Pomocy  
Społecznej w Klukach.
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.
Pytań i uwag nie było. 
Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 22/VIII/07
Rady Gminy Kluki
Z dnia 31 maja 2007r.

w sprawie uchwalenia Statutu dla Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Klukach.

Uchwała stanowi załącznik nr 6  do protokołu. 
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Punkt  8 -  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  nieruchomości  
gruntowej. 
Przewodniczący Rady G. Augustyniak odczytał pismo, które wpłynęło do rady dotyczące 
niniejszej  uchwały,  a  mianowicie  zainteresowani  mieszkańcy  zwracają  się  z  prośbą 
o wyrażenie  przez Radę zgody na wykup przedmiotowej działki  w celu utworzenia drogi 
prawnej.
Radny J.Dymiński  –  powiedział,  iż  Komisja  Infrastruktury  zastanawiała  się  nad  sprawą 
wykupu tej ziemi, ze wstępnej analizy kosztów wynika, iż będzie to kwota około 7 tys, zł. 
Budżet na ten rok został uchwalony i trzeba teraz zmieniać, aby znaleźć środki. W takim 
układzie, każdy kto dzisiaj chodzi na skróty powinien wystąpić z wnioskiem o wykup, aby 
zrobić drogę krótszą. Radny powiedział, aby skupić się na drogach, które są i poprawiać ich 
jakość, a nie tworzyć nowe drogi, zwłaszcza iż w Kaszewicach Kolonii jest tyle dróg.
Komisja Infrastruktury negatywnie opiniuje ten zakup.
Radny zgłosił również, aby nie zabierać Wójtowi władzy i zmienić funkcjonowanie Wójta 
w stosunku do Rady. Wójt został wybrany około 3 tys. mieszkańców, a każdy z radnych ma 
po 50, 40 głosów. Na każdej uchwale pisze, iż wykonanie powierza się Wójtowi, więc jak 
Wójt ma wykonywać coś skoro ma inne zamiary, a Rada stawia go w takiej sytuacji. Potem 
Wójt tłumaczy, że nie może czegoś zrobić, bo Rada tak chciała. Radni nie znają przepisów, 
wydaje się, że coś jest proste i można tak zrobić, natomiast przepisy tak obligują Wójta, że tak 
się nie da. Wójt ma przedstawiać i bronić swojego stanowiska. Na każdej sesji Wójt powinien 
przedstawić  jakie  ma plany i  co zamierza  zrobić,  a  na kolejnej  przedstawić  co  się  udało 
zrobić, a co nie i jakie są problemy. 
Radny J.Dymiński- zwrócił się do Radnych, aby wszyscy wiedzieli nad czym głosują, a jeśli 
ktoś czegoś nie rozumie niech pyta, ponieważ głos wstrzymujący oznacza że się nie wie i nie 
rozumie.
Wójt - każdy Radny jest radnym całej gminy nie tylko miejscowości, z której został wybrany.
Wójt  zwrócił  się  również  do  Radnych,  aby  nie  rozstrzygali  spraw  dotyczących  danej 
miejscowości poprzez zapytanie sołtysa i radnego z danej miejscowości. Radni również biorą 
odpowiedzialność za to, w którym momencie podnoszą rękę.
Radny H.Kęsy –  Ludziom trzeba  ułatwiać  życie,  jeśli  jest  taka  możliwość.  Nowa droga 
będzie  miała  400m,  a  ta  okrężna  ma  650m.  Koszt  utwardzenia  nowego  odcinka  będzie 
w związku z tym mniejszy. Mieszkańcy będą mieć bliżej do autobusu, a także poprawi się 
bezpieczeństwo na tym odcinku. Na początek można kupić tylko grunt, a potem zobaczymy. 
Radny B. Trzmiel- swego czasu była już wykupiona jedna droga do Kaszewic Kolonii ta 
będzie kolejną.
O godzinie 14.10 obrady opuściła Radna D.Stankowska.
Radny J.Konieczny - „wszystkie pieniądze “wpakujemy” w drogi, a spójrzcie jak wygląda 
Dom Kultury w Klukach.”
Radny  H.  Kęsy –  zaapelował,  aby  przegłosować  projekt  uchwały  kierując  się  dobrem 
drugiego człowieka.
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.
Za przyjęciem głosowało 6 radnych, przeciw było 4 i 4 wstrzymało się od głosu.

Uchwała Nr 23/VIII/07
Rady Gminy Kluki
Z dnia 31 maja 2007r.

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 
gruntowej.
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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Punkt 9 -  Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu  
zagospodarowania  przestrzennego  dla  Gminy  Kluki  w  zakresie  trasy  linii  
elektroenergetycznej 400 kV
Wójt  –  Rozeznanie  w  sprawie  przebiegu  linii  było  już  robione  w  lutym.  Zostanie  ona 
zlokalizowana w południowej części Gminy.  Wójt  odczytał  pismo Zakładu Wykonawstwa 
Sieci Elektrycznych Rzeszów Sp. z o.o. Zakład ten proponuje również współfinansowanie 
kosztów opracowania planu miejscowego dla potrzeb tej inwestycji. Właściciele działek, po 
których będzie przebiegać ta sieć otrzymają odszkodowania, mają to być znaczące kwoty.
Radny  S.  Gil –  spytał  czy  ta  inwestycja  nie  będzie  szkodliwa  dla  społeczeństwa  i 
środowiska?.  Teren  południowy  naszej  Gminy  jest  już  tak  osuszony  przez  kopalnę  i 
zniszczony.  Rolnictwo  zostało  wykończone.  Kopalnia  płaci  bardzo  niskie  stawki 
odszkodowania. Zdaniem radnego Gmina powinna negocjować z kopalnią , aby zwiększyli te 
kwoty.
Wójt  –  inwestycje  prowadzone  w  tamtym  terenie,  lecz  w  gminie  Kleszczów  mają 
oddziaływanie na nasze obszary.
Więcej pytań nie było.
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.
Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 24/VIII/07
Rady Gminy Kluki
z dnia 31 maja 2007r.

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego dla Gminy Kluki w zakresie trasy linii 
elektroenergetycznej 400 kV

 Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

O godzinie 14:30 Przewodniczący ogłosił 10 minutową przerwę.
Po przerwie obrady zostały wznowione.

Punkt 10 -  Sprawozdanie z realizacji Gminnego Planu Gospodarki Odpadami dla Gminy  
Kluki za lata 2004-2006.
Punkt 11 -  Raport z realizacji Programu Ochrony Środowiska Gminy Kluki za lata 2004 –  
2006.

Wójt powiedział, iż w/w punkty można rozpatrywać łącznie.
Wójt  powiedział,  i  ustawy  obligują  do  przedstawienia  Radzie  Sprawozdania 

z wykonania Gminnego Planu Gospodarki Odpadami  oraz Raportu z realizacji  Programu 
Ochrony Środowiska   w dwa lata  po  jego opracowaniu.  Radni  otrzymali  materiały  wraz 
zaproszeniem. Podsumowując mieszkańcy w 60 % mają zawarte umowy z podmiotami , które 
te  odpady  odbierają.  Nie  jest  to  zadawalająca  liczba  ,  jednak  cały  czas  stopniowo  się 
zwiększa. W wielu przypadkach jest problem z dojazdem do mieszkańców. W najbliższym 
czasie  zostanie  przeprowadzona  kolejna  akcja  agitująca  do  zawierania  umów  na  odbiór 
odpadów.

Pytań i uwag nie było.
Sprawozdanie z realizacji Gminnego Planu Gospodarki Odpadami dla Gminy Kluki za lata  
2004-2006 stanowi załącznik nr 9 do protokołu.
Raport z realizacji Programu Ochrony Środowiska Gminy Kluki za lata 2004 – 2006  stanowi  
załącznik nr 10 do protokołu.
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Punkt 12 - Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
Wójt – p. Bernard Stein poinformował, iż w okresie międzysesyjnym:

1) Dokumentacje  na  przebudowę  dróg  zostały  złożone  w  Starostwie  Powiatowym. 
Czekamy na potwierdzenie przyjęcia zgłoszenia. Trwają rozmowy, czy przebudowy 
tych  dróg  wymagają  uzyskania  decyzji  środowiskowych.  Jeżeli  się  okaże  że  tak, 
wówczas przedłuży się okres rozpoczęcia inwestycji o co najmniej 2 miesiące.

2) Od  4  czerwca  będzie  wyłożone  do  wglądu  studium  uwarunkowań  i  kierunków 
zagospodarowania  przestrzennego  Gminy  Kluki.  Na  19  czerwca,  na  godz.  10:00 
zaplanowana jest debata publiczna.

3) Sprawa  wody.  W  okresie  międzysesyjnym  odbyły  się  kolejne  spotkania  Zarządu 
Związku  Komunalnego  Gmin,  na  których  cały  czas  podejmowane  są  próby 
rozwiązania  problemu  ujęcia  wody  w  Parzniewicach,  które  jest  nierozerwalnie 
związane z dostarczeniem wody do Gminy Kluki, Bełchatów i Wola Krzysztoporska. 
Toczy się dyskusja o to kto miałby to ujęcie eksploatować , ale też kto ma finansować 
modernizację tego ujęcia, ponieważ niezbędny jest montaż odżelaziaczy.

Jest kilka wariantów rozwiązania tego problemu;
- powołanie spółki;
- ewentualny podział sieci pomiędzy wszystkich członków Związku i przekazanie 

samego ujęcia do eksploatacji odrębnemu podmiotowi.
Póki  co  konsensusu  nie  osiągnięto.  Nie  wszystkie  Gminy  należące  do  Związku  są 
związane tą siecią, jednak 20% udziału im się należy) .
4) Na drogi dojazdowe do pól i łąk w tym roku dostaliśmy tylko 15 tys. zł.
5) W  sprawie  kanalizacji  na  Osiedlu  w  dalszym  ciągu  czekamy  z  dokumentacją  na 

ogłoszenie naboru wniosków.
Jeśli okaże się, iż nabór będzie ogłoszony dopiero jesienią trzeba się zastanowić 

nad alokacją środków z PFOŚiGW.
Wójt zwrócił się do radnych, aby zastanowili się , gdyby nabór był we wrześniu, to czy 
bierzemy  pożyczkę  z  WFOŚiGW  i  realizujemy  zadanie  z  własnych  środków,  czy 
czekamy na środki unijne.
6) Na następną sesję zostaną przygotowane projekty uchwał dotyczące funkcjonowania 

Gminnego  Ośrodka  Kultury  i  biblioteki.  W  lipcu  ma  się  pojawić  program 
umożliwiający  pozyskanie  środków  przez  jednostki  kultury.  Zapisy  ustawowe 
jednoznacznie określają, że tak jak do tej pory nie może funkcjonować. Jednostki te 
muszą również prowadzić odrębną księgowość.

Rozdział  po  to  aby  Dom  Kultury  funkcjonował  zgodnie  ze  swoją  ideą,  tj. 
działalnością kulturalną w Klukach i na terenie całej Gminy, wykorzystując budynki OSP 
oraz uaktywniając Koła Gospodyń Wiejskich.
7) Został  ogłoszony przetarg  na  wynajem pomieszczeń  w budynku  Ośrodka Zdrowia 

przeznaczonych na punkt apteczny.
Na 11 czerwca wyznaczony jest termin składania ofert.

8) 28 czerwca  odbędzie  się   przetarg  na  sprzedaż  działki  i  budynku  po  byłej  szkole 
w Żarze.

9) Wójt  poddał  również  radnym  do  przemyślenia  sprawę  zbycia  mieszkania 
w Agronomówce.

10) Od  1  czerwca  będą  zatrudnione  4  osoby  z  robót  publicznych,  będą  pracować  na 
drogach i skwerkach.

11) Otrzymaliśmy 250 tys.  zł  z  Kleszczowa na kanalizację  i  drogi.  Na następnej  sesji 
środki te zostaną wprowadzone do budżetu.
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Punkt 13 i 14  - Interpelacje i wolne wnioski oraz sprawy różne.
Radny  J.  Konieczny zgłosił,  iż  na  skwerku  muszą  zostać  wymienione  niektóre 

drzewa, m.in. świerk srebrny i sosna.
Radny spytał – ile ZUWiK z Woli Krzysztoporskiej wymienił wodomierzy?
Wójt  odpowiedział,  iż  5  wymieniono,  a  7  zamontowano  nowych.  Odbyło  się  spotkanie, 
w  którym  uczestniczył  również  wiceprzewodniczący  rady.  Dyrektor  obiecywał  wymianę 
wszystkich wodomierzy do końca marca. Tłumaczono się tym, że dopiero teraz rozstrzygnięto 
przetarg na dostawę wodomierzy.
Radny  H.  Kęsy –  Dyrektor  tłumaczył  opóźnienie  również  tym,  że  tam  gdzie  ma  być 
studzienka wodomierzowa są problemy, ponieważ ludzie nie  chcą przygotowywać ich we 
własnym zakresie.
Wójt  –  postęp  prac  jest  niezadowalający.  Gdyby  wszystko  funkcjonowało  zgodnie 
z założeniami nie musiałoby dochodzić do zmiany eksploatatora i zmiany sposobu podawania 
wody. Problem polega na tym, że decyzja wojewody z 1991r. o przekazaniu tej sieci i ujęcia 
była przekazana jako obiekt niepodzielny. Stwarza to trudności  w znalezieniu optymalnego 
rozwiązania.  Do końca czerwca muszą być podjęte stanowcze kroki ,  albo wypowiadamy 
umowę  i  musimy  określić  jasne  zasady  kto  odpowiada  za  jakość  wody,  na  terenie 
poszczególnych gmin.
Radny J. Konieczny - Zmodernizujmy pompy w Nowym Janowie, tak jak w Klukach, niech 
Wójt wystąpi z pismem. 
Wójt -  wymiany  pomp  są  w  planie,  ma  to  być  zrobione  do  końca  czerwca.  
Radny J.  Konieczny –  spytał  co z  boiskami  sportowymi,  które miały być uruchomione.
Wójt – w tej chwili może być użytkowane boisko za szkołą w Klukach, ale niewiele osób 
z  niego  korzysta.  Po  prawej  stronie  od  tego  istniejącego  jest  przygotowywana  murawa, 
z której po kolejnych koszeniach będzie można korzystać. Będą wtedy 2 kompleksy boisk.
Radny J. Konieczny – w planach nie ma boiska do piłki nożnej, tylko do ręcznej, siatkówki 
i koszykówki.
Wójt – pełnowymiarowego nie ma.
Radny J. Konieczny – w takim razie trzeba uruchomić to boisko co było kiedyś, po prawej 
stronie jadąc do Bełchatowa.
Wójt- za  szkołą  jest  90  metrowe  boisko,  a  to  o  którym  mówi  radny  wymaga  dużych 
nakładów finansowych, ponieważ teren jest zachwaszczony, poprzerastany, aby posiać nową 
trawę należałoby również wymienić warstwę ziemi. Będzie uruchomiony “Boisko – blisko” 
wówczas spróbujemy złożyć wniosek, być może uzyskamy środki.
Radny J. Dymiński – zgłosił, aby jak najszybciej opryskać boisko w Osinie. 
Wójt – będzie to zrobione jak pozwolą warunki atmosferyczne.
Radna  I.  Lewińska  – spytała  kiedy  ruszą  prace  na  odwodnieniu  ulicy  “ciemnej” 
w Kaszewicach.
Wójt –  dokumentacja  jest  na  ukończeniu,  sprawa  sie  przedłużyła,  ponieważ  wystąpiły 
problemy z przeprowadzeniem wody przez jedną z posesji  i w związku z tym projektanci 
musieli zmienić projekt. 
Radna I. Lewińska – wyjeżdżając z ulicy “ciemnej” był zrobiony przejazd, a teraz tego nie 
ma, trzeba coś z tym zrobić. 
Wójt – były 4 płyty, ale ktoś je ukradł.
Radna I. Lewińska – zwróciła uwagę, aby znaki drogowe były ocementowywane.
Wójt – odpowiedział, iż nowe znaki, które są wstawiane są ocememtowywane.
Radny J. Mielczarek – od 29.11.2005 mieszkańcy Zarzecza nie mają odpowiedzi na pismo 
o dofinansowanie remontu budynku po byłym OSP.
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Radny zgłosił formalny wniosek o przekazanie 20 tysięcy zł z rezerwy budżetowej na remont 
tego budynku. 
Przewodniczący Rady – zaproponował, jeżeli zostaną środki pod koniec roku, a najlepiej 
ująć to zadanie w przyszłorocznym budżecie.
Wójt – będzie to możliwe, pod warunkiem, że Zarzeczu zafunkcjonuje  np. Koło Gospodyń 
Wiejskich, które zostanie właścicielem tego budynku.
Radny J. Mielczarek – jest dużo pań, które wyrażają chęć działania w KGW.
Radna I. Lewińska – ponawia prośbę o wyczyszczenie sadzawki.
Radny  Cz.  Siewiera –  zgłosił,  aby  założyć  1  lampę  od  posesji  p.Cyrana  w  kierunku 
p.Kęsiaka.
Wójt – zaproponował, aby takie pojedyncze lampy zgłaszać na bieżąco do p. Lasonia.
Radny B. Trzmiel – co ze sprawą czyszczenia rzeki?
Wójt – pisma zostały wysłane, czekamy na odpowiedz.
Więcej pytań nie było.

Przewodniczący  Rady  odczytał  pismo  od  Wojewody  Łódzkiego  p.  H.  Pietraszkiewicz 
z życzeniami z okazji Dnia Samorządowca.

Więcej pytań i wniosków nie było.

Punkt  15 - Zakończenie obrad.

O godzinie  1550  Przewodniczący  Rady  podziękował  wszystkim  za  przybycie  i  zakończył 
obrady.

Protokołowała: Bożena Wieczorek Przewodniczący Rady
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